
 Tomáš Mihálik žije nomádskym životom, ktorý by nevymenil za nič na svete. V 34 
 rokoch sa rozhodol, že zanechá stabilnú prácu a skúsi v živote niečo iné, niečo nové, čo 
 by ho napĺňalo. Vedel, že chce ísť niekde do tepla a usadiť sa pri mori. K športu mal vždy 
 pozitívny vzťah, a ako si hľadal svoju cestu, našiel v sebe nadanie na surfovanie. 

 Počas jeho pobytov v exotických krajinách sa zdokonaľoval v surfovaní a zúčastnil sa 

 rôznych surferských kempov. Pred pár rokmi ani nesníval o tom, že raz bude súťažiť na 

 prestížnych majstrovstvách sveta v surfovaní a jeho sen sa stane realitou. Na surfe 

 tento rok súťažil medzi svetovou špičkou v surfovaní. 
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 Čo ťa viedlo k nomádskemu životnému štýlu? 
 Na začiatku bola obrovská túžba žiť inak. Žiť viac. Tráviť viac času vonku, ideálne v 

 tropických podmienkach. Niekde, kde slovo stres nemajú v slovníku. 

 Do 34 rokov som žil klasický životný štýl od 9:00 do 17:00 v kancelárii korporátu a dve 

 hodiny v dopravnej zápche hlavného mesta. Postupne som stratil zmysel tohto života. 

 Niekedy sa veci v živote neodvíjajú podľa plánu a musíš skočiť do neznáma s nádejou, 

 že to bude v poriadku. 

 Rozhodol som sa dať výpoveď, predať všetko, čo sa dalo, a kúpiť si jednosmernú letenku 

 na Kanárske ostrovy. To dobrodružstvo na pár mesiacov zmenilo môj život navždy. 

 Surfovanie ma nadchlo a spojilo s úžasnou komunitou ľudí, ktorí majú rovnaký životný 

 štýl. Ako sa hovorí za všetkým hľadaj ženu. Osudové stretnutie v oceáne so ženou, ktorá 

 zdieľala moju vášeň, ma nakoniec priviedlo k ceste digitálneho nomáda. S partnerkou 

 sme zbalili dosky, ako surferská komunita surfy nazýva, a začalo putovanie za vlnami s 

 online prácou v batohu. To bolo v roku 2021. 

 Kedy si stál prvýkrát na surfe? 
 Ten okamih, ktorý zmenil môj život, bol veľkou náhodou. V roku 2019 som sa na juhu 

 Portugalska nadchol pre kitesurfing. K tomuto športu treba vietor a v ten deň bolo úplné 
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 bezvetrie. Tak som si povedal, že vyskúšam klasické surfovanie na slnečnej pláži, a to 

 rozhodlo o všetkom. Zamiloval som si surfovanie. 

 Čo ťa na surfovaní najviac baví a naopak, dostal si sa niekedy do 
 nebezpečnej situácie počas surfovania, predsa tie vlny sú 
 obrovské. 
 Čo ma na surfovaní najviac napĺňa, je to spojenie s oceánom, pokoj a čistá energia vlny, 

 ktorá má čarovnú silu. Ako šport je to výzva pre každý sval a aj mentálne odhodlanie. 

 Surfovanie by som prirovnal k tancu, ku krásnemu pohybu. 

 Čo sa týka nebezpečných situácií, sú súčasťou progresu, prekračovanie vlastných hraníc 

 pohodlia. Zažil som silné oceánske prúdy a takmer som sa nedostal späť na breh. Vlny 

 vyššie ako tri metre a nekonečné sekundy pod vodou. Je to šport plný emócií a 

 sebapoznania. 

 Koľko krajín si vďaka surfovaniu precestoval? 
 V každej krajine sa snažím zostať dva až štyri mesiace. Myslím si, že to je najlepší 

 spôsob, ako spoznať krajinu a povedať si, že som tam naozaj žil. Surfoval som v 

 Španielsku, Portugalsku, na Bali, Srí Lanke, Thajsku, Puerto Ricu a stále sa do týchto 

 krajín rád vraciam. 

 V ktorej krajine sa ti najviac páčilo? 
 Asi na Bali. Je to kultúrne bohatá krajina s dobrou infraštruktúrou a milými, pracovitými 

 ľuďmi. Angličtina sa tam využíva všade. Surfing a jazda na motorke je tam poriadny 

 adrenalín. 

 Kde momentálne pôsobíš a čomu sa venuješ? 
 Pracovať online so slovenskými firmami ešte nie je veľmi bežné. Zväčša sa to týka 

 oblastí IT, grafiky alebo marketingu. Vždy som mal blízko k tvorivosti, ktorá v 

 korporátnom svete nebola veľmi ocenená. Preto som sa naučil viac o online marketingu, 
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 grafike a projektovom manažmente v softvérových firmách prostredníctvom online 

 kurzov. Pracujem ako freelancer. 

 Si spoluzakladateľom Slovak Independent Surfing Association 
 (SISA). Čo je cieľom organizácie? 
 Hlavným cieľom je šíriť povedomie o surfovaní ako športe na Slovensku. A úspešne sa 

 nám podarilo zorganizovať prvú slovenskú reprezentáciu na Svetových surfových hrách 

 2024 v Puerto Ricu. 

 Dlhodobé ciele sú rozvoj športu u detí a zjednodušenie cesty k tomuto exotickému 

 športu pre začiatočníkov. Pokročilým surferom chceme umožniť súťažiť na 

 medzinárodných a svetových podujatiach. Surfing je olympijský šport a v roku 2024 sa 

 Olympiáda v surfingu koná na najznámejšej vlne sveta Teahupo’o na Tahiti. 

 Koľko Slovákov, ktorí patria do tejto organizácie, surfuje v 
 zahraničí? 
 Momentálne máme približne 50 členov, pričom niektorí žijú pri oceáne celoročne. 

 Veríme, že nás je po celom svete ešte viac. Takže ak medzi čitateľmi tohto článku niekto 

 surfuje, určite sa ozvite. 

 Ako prvý Slovák si sa zúčastnil na surferských majstrovstvách 
 sveta. Povedz nám o tom viac. 
 Je to splnený sen, o ktorom som pred pár rokmi ani len nesníval. Súťažiť s najlepšími 

 profesionálnymi surfermi, olympionikmi a majstrami sveta tohto športu je obrovská 

 motivácia a dôkaz toho, že nič nie je nemožné. 

 4 



 Bolo ťažké sa dostať na majstrovstvá sveta v surfovaní? 
 Každý surfer musel vybojovať svoje miesto v reprezentačnom tíme počas 12 mesiacov 

 trvajúceho Česko-slovenského pohára v surfovaní. Závody sa konali v štyroch oceánskych 

 krajinách a zúčastnilo sa ich až 70 talentovaných surferov. 

 Úroveň súťaže aj organizácia pohára sa výrazne zvýšili. Ak si sa už čo to na surfkempoch naučil, 

 súťaže sa môžeš zúčastniť aj ty. Veľa sa naučíš a staneš sa členom úžasnej komunity ľudí. 

 Aké máš plány do budúcna, ktoré by si chcel splniť? 
 Chcel by som raz vychovávať svoje deti pri oceáne. Skombinovať lásku k surfovaniu s 

 udržiavaním rodinných väzieb na Slovensku je moja budúca výzva. Ako surfer budem naďalej 

 šíriť inšpiráciu surfovaním medzi Slovákmi. 
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